
Avlsledelsesmøde 18.11.23 

Hos John Villadsen, Nårupvej, Gjern kl. 10.00 

  

Deltagere: John V, Lene T, Jens M, Jens S, Birthe L N, Jens Ole S.  

Inviteret fra stambogsudvalget: Conni  

 Afbud: Louise L 

 

Referent: Conni Lynge 

  

Pkt. 1: Sidste nyt fra bestyrelsen 

Generalforsamlingen bliver i Davinde Forsamlingshus i 23.marts  2024. Forslag skal følge med indkaldelsen til 

generalforsamlingen.  

Pkt. 2: Evaluering af Sadelkåringer og Kåringer 

Sadelkåringen i Børkop, små sten på vejen, hvor der var mønstring på fast bund. 

Manglende springmateriale, som dog blev hentet meget hurtigt. 

Fast bund var rent og fejet til eksteriørkåringen i august 

Ingen sekretariatsplads, giver lidt uro. 

Fremmedryttere, der var lidt udfordringer med helt nye testryttere.  

Finstrupgaard, alt gik som planlagt 

Holbæk, fastbund, der var meget ujævnt på fastbund, med mange små sten.  

Materiale var ikke fundet frem. Ingen cafeteria. Der bliver købt materiale ind, som kan være på Sjælland fast. 

 

Pkt. 3: Evaluering af følskuerne 

Hingsteføllene , der bør sættes 2 min mere af pr hingsteføl ved bedømmelserne, eller der laves en ”fangefold” 

Børkop, der var lidt problemer med plads til chipmærker, dette flyttes til anden stald. 

Mange flotte føl fremvist i år. 

 

  Pkt. 4: Evaluering af Eliteskuet 

Løsspringningsbane var flot opstillet. Der manglede speaker om formiddagen og musik under arrangementet. 

Der manglede en ”blomsterpige”  

 
Pkt. 5: Evaluering af Stationsafprøvningen 

Hingstene bør ikke springes under rytter, men kun løsspringes. 

Skemaer tilrettes inden næstes års stationsafprøvning. 

Hingstene var flotte og i rigtig godt humør. 

Hingstene  havde forbedret sig under forløbet. 

 

 Pkt. 5A : Skema ændringer 

Louise kommer med oplæg til nye skemaer, da hun formlerne. 

 

 



Pkt. 6A: Fremmedrytter på forældreaften – hvordan får vi informeret fremmedryttere og nye dommere, så de er 

klædt på til opgaven. 

Der er forslag om, at testrytter skal komme og ride hingstene efter 14 dage. Bestyrelsen har samme forslag. 

Pkt. 6 B Kan testrytter undlades på til sadelkåring/en dagsafprøvning/hopper til stationsafprøvning? 

Der er problemer med at finde testryttere, som kan være gennemgående ved kåringerne, da det kan give 

mere uens bedømmelser, derfor droppes testrytter ved sadelkåring/ 1-dagsafprøvning. Ikke ved 

stationsafprøvning. 

Pkt. 7: Evaluering af Championater – se note 

Velafviklet stævne.  

6-års og 7-års deles igen op. 

Avlsgodkendte/tidligere avlsgodkendte hingste i en klasse for sig i 4-års klassen. 

Pkt. 8: Ændringer til avlsplanen - 

pkt. med Elitehoppe skal være udendørs DM i springning under 

eliteansøgninger 

Pkt. 9: Avlsledelsen i 2024 – Fastsættelser af mødedatoer/årshjul.  

Pkt. 10: Fællesmøde med bestyrelsen. 

Bestyrelsen foreslår 27.01.2024 

Pkt. 11: Godkendelse af proportioner til hingstekåring 

De er godkendt 

  

Note til pkt. 7: Fremover: 6 og 7 års opdeles i både dressur og springning. I springning laves der for 5 års 

Bronze tur LB* og LB*, Sølvtur LB* og LB** og Guldtur LB* og LA* - fra 6 års (forsat 3 årgang hvor 8 års skal 

være med ponyrytter) Bronzetur LA* og LA*, Sølvtur LA* og LA** og Guldtur LA* og MB* - Bronzetur får tilført 

1 i fradrag, sølvtur 0,5 i fradrag i finalen. Rytterkategori bibeholdes på pony – for hesteryttere må de have 1 

mindre – eller vise de har redet den pågældende sværhedsgrad for pony inden for de sidste 3 kalenderår. 

Mere pr i forhold til doteringer er ændret til gavekort til rideudstyr. 

 


